
PROTOKÓŁ Nr 0012.1.5.2015 
z posiedzenia  Komisji Skarbu  

w dniu 26 maja 2015r. 
 

Miejsce posiedzenia:  sala nr 130 A  Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój. 
Czas posiedzenia:  godz. 14.30 – 16.30. 

W   posiedzeniu   uczestniczyli   członkowie   komisji  oraz  zaproszeni  goście,  zgodnie    
z załączonymi listami obecności. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 

 
3. Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta za 2014r. – absolutorium 

 
• Uchwała III Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                          

w Katowicach w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, 
 

• Uchwała III Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                            
w Katowicach w sprawie opinii o przedłożonym przez Prezydenta Miasta 
Jastrzębie-Zdrój sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2014r.                          
wraz z informacją o stanie Mienia komunalnego, 
 

• Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta               
za 2014 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta za 2014 rok,  
 

• Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Prezydenta Miasta 
Jastrzębie-Zdrój. 
 

4. Sprawy bieżące. 
 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, 
 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój  
na 2015 rok,  
 

• Projekt uchwały w sprawie zasad bezprzetargowej sprzedaży gminnych lokali 
mieszkalnych ich najemcom, określenia warunków udzielania bonifikat                       
i wysokości stawek procentowych od ceny sprzedaży,     
 

• Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 
Miejskiego Ośrodka Kultury w Jastrzębiu-Zdroju za rok 2014, 
 

• Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 
Miejskiej Biblioteki Publicznej za 2014r., 
 

• Projekt uchwały w sprawie zarządzenia poboru opłaty skarbowej w drodze inkasa, 
wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso oraz 
określenia terminów płatności, 



 
 

5. Wolne głosy i wnioski. 
 

6. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 21 kwietnia 2015r. 
 

7. Zakończenie posiedzenia.  
 
 
 
 
Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia.  
 
Przewodniczący Komisji Szymon Klimczak otworzył posiedzenie. Powitał zaproszonych na 
posiedzenie gości oraz członków Komisji.  
 
Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Przewodniczący odczytał proponowany porządek obrad, który następnie Komisja przyjęła 
jednogłośnie. 
 
Ad.3. 
Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta za 2014r. – absolutorium 
 

• Uchwała III Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach 
w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Jastrzębie-
Zdrój, 

 
Komisja przyjęła do wiadomości treść Uchwały. 
 

• Uchwała III Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                          
w Katowicach w sprawie opinii o przedłożonym przez Prezydenta Miasta 
Jastrzębie-Zdrój sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2014r.                          
wraz z informacją o stanie Mienia komunalnego, 

 
Komisja przyjęła do wiadomości treść Uchwały. 
 

• Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta               
za 2014 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta za 2014 rok,  

 
Projekt uchwały omówił Skarbnik Dariusz Holesz. 
 
Tadeusz Sławik 
Na początku każdej kadencji wykonanie budżetu to ocena działania poprzedniego 
Prezydenta Miasta. Na wykonanie budżetu Prezydent nowej kadencji nie miał wpływu.  
Proszę o udzielenie pisemnej informacji do Komisji Skarbu, jaka była kwota naszego 
zobowiązania dotycząca urządzeń wyrobiska, jak następowała spłata kwoty, co jest 
źródłem tej sytuacji, skąd wynikały terminy spłaty tych kwot, ile pozostało do spłaty.  
 
Dariusz Holesz 
Formalnie nasza procedura nie została zakończona, jeden rok został formalnie 
zakończony, czekamy na ostateczną decyzję SKO o umorzeniu postępowania. Na razie 
SKO przedłużyło sobie termin do końca maja, na początku czerwca powinno być 



wiadomo o ostatecznym umorzeniu postępowania, wówczas procedura powinna się 
teoretycznie zakończyć.  
 
Tadeusz Sławik 
Jeśli miasto płaci, to skądś to musi wynikać… 
 
Dariusz Holesz 
Miasto nie do końca zwraca, tylko rozlicza podatek.  
 
Łukasz Kasza 
Jako radni chcielibyśmy umieć odpowiedzieć i wytłumaczyć mieszkańcom, skąd wynikają 
tak duże płatności.  
 
Tadeusz Sławik 
Myślę, iż możemy się w tej formule zwrócić o przedłożenie takiego pisma Komisji Skarbu.  
Chciałbym wiedzieć, gdyż wielu mieszkańców o to pyta, skąd to wynika.  
 
Alina Chojecka 
Jeśli będzie komplet informacji, które będą nam potrzebne, na podstawie których będzie 
można wyjaśnić krok po kroku, nie będzie żadnych problemów.  
 
Szymon Klimczak 
Czy jest to wniosek formalny pana radnego? 
 
Tadeusz Sławik 
Czy dostaniemy tę informację, w przeciwnym wypadku złożę wniosek o tej treści.  
 
Anna Hetman 
Czy jesteście państwo skłonni poczekać jeszcze około dwa tygodnie, gdyż obecnie nie 
możemy udzielić pełnej informacji.  
 
Alina Chojecka. 
Na czerwcowe posiedzenie Komisji Skarbu.  
 
Tadeusz Sławik 
Chciałabym, aby było to przekazane na najbliższej Sesji Rady Miasta. Proszę                        
o przekazanie podstawowych danych w temacie.  
 
Dariusz Holesz 
W ubiegłym tygodniu była rozprawa w NSA dotyczące innej gminy górniczej, nie z kręgu 
działania naszego głównego podatnika, gdzie była rozpatrywana sprawa zaliczenia do 
przedmiotu opodatkowania obudów. Być może SKO określi również wymiar podatków                       
w zakresie obudów.  Na dzień dzisiejszy ok. 10% z tych 85 milionów jeszcze nie zostało 
rozliczone.  
 
Tadeusz Sławik 
Mamy podjąć na najbliższej Sesji ważne decyzje dotyczące budżetu miasta, chcę 
wiedzieć, na czym stoimy. Jeśli uzyskam zapewnienie, że będzie przygotowana 
odpowiedź, to mi wystarczy. W przeciwnym przypadku zaproponuję złożenie wniosku                
w tej sprawie przez Komisję.  
 
Szymon Klimczak 
Jest prośba radnego-członka Komisji Skarbu aby przygotować tę informację. Kserokopia 
uchwały NSA w tej sprawie oraz podstawa prawna, da nam wyobrażenie na temat 
wymiaru tego problemu. Nasuwa się pytanie skąd wiemy o wymagalności tego 
zobowiązania i terminie zapłaty tego zobowiązania.  



 
Anna Hetman 
Państwo otrzymali te dokumenty, dane mogą być jeszcze niepełne na dzień dzisiejszy. 
 
Tadeusz Sławik 
Z tą uwagą. Nikt z nas się nie powoła, że dane są niepełne.  
 
Anna Hetman 
Również na Komisji Skarbu ten temat będzie poruszany.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 

przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
 

• Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Prezydenta Miasta 
Jastrzębie-Zdrój 

 
Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Miasta Dariusz Holesz.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 

 
 

Ad.4. 
Sprawy bieżące. 
 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, 
 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój    
na 2015 rok,  

 
Uzasadnienie projektów uchwał przedstawił Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta.  
 
Łukasz Kasza 
Jak zaproponowane zmiany w budżecie przybliżają nas do realizacji pięciu ustalonych 
projektów strategicznych? 
 
Anna Hetman 
Zmiany dotyczące środków unijnych zaplanowanych w poprzedniej kadencji, w 95% 
dotyczy to przesunięcia środków na kolejne lata. Wiążę się to także z planowanym 
ogłoszeniem konkursów przez Urząd Marszałkowski. W tej chwili nie ma harmonogramu 
gdyż wszystkie gminy miały dosłać swoje propozycje, w jakim okresie chciałyby 
realizować te programy. Na podstawie tego, co my wysłaliśmy do Urzędu 
Marszałkowskiego i co wstępnie zostało nam przekazane nie na piśmie, w tym czasie 
mogą być ogłoszone konkursy tj. termomodernizacja lub inne zaplanowane w 
subregionie. Z tym głównie wiążą się te przesunięcia.   
W WPF-ie nie było takich przedsięwzięć jak kolej, bo to nie jest zadanie gminy,                      
to w żaden sposób nas nie przybliża ani nie oddala. Nasze działania które winny być 
podjęte takie jak rozmowy czy lobbowanie i inne.  
W związku z tym, że środki odpływają z miasta, nie jesteśmy w stanie nowych zadań 
utworzyć, na chwilę obecną pozostaje tylko to, co było zaplanowane wcześniej.  
 
Damian Gałuszka 
Ulica Torowa czy Majowa jest przesunięta na rok 2020? 
 
 



Dariusz Holesz 
2018-2019. 
 
Tadeusz Sławik 
Proszę o informację ile nam pozostało do spłaty podatku na dzień dzisiejszy. Ta zmiana 
wprowadza nowe wydatki, kilkanaście milionów więcej. Jaka więc jest sytuacja budżetu, 
czy jest zła czy nie jest taka zła? Jest tu jakaś sprzeczność. Jeśli mam głosować nad 
dokonaniem zmian w budżecie, chciałbym mieć głębokie przekonanie, że zmiany, których 
dokonujemy, są zasadne. Jeśli patrzeć na każda pozycję oddzielnie, można powiedzieć, 
że każda pozycja jest zasadna, natomiast rolą władzy jest wybieranie tego, co jest 
najważniejsze dla miasta. Są to trudne decyzje.  
Pytanie, co jest najważniejsze dla naszego miasta, czy edukacja, na którą mamy 
przeznaczyć kilkanaście milionów? Jaki przewidywany byłby udział środków własnych na 
dwa największe zadania tj. Borynia i Szkolna 5? Jaki przewidywany udział środków 
zewnętrznych?  
Ponadto proszę o przedstawienie stanu zaawansowania spraw w zakresie pięciu 
projektów kluczowych.  
 
Anna Hetman 
Kolej – toczą się rozmowy z Marszałkiem woj. śląskiego, okolicznymi gminami takimi jak 
Pawłowice, Żory. 
 
Ryszard Rakoczy 
W spotkaniu uczestniczył wójt gminy Pawłowice Franciszek Dziędziel, Zastępca 
Prezydenta miasta Żory Daniel Wawrzyczek. Rozmawialiśmy o kontynuacji realizacji 
uchwał, w zależności możliwości budżetowych naszych gmin. Sytuacja budżetowa tych 
gmin jest mniej więcej taka sama jak nasza, nie polepsza się, jest raczej coraz gorsza 
pod względem finansowym. To zadanie komunikacyjne musi być dobrze przemyślane, 
aczkolwiek dobra wola jest.  
 
Tadeusz Sławik 
Jaki to ma związek z budżetem? To zadanie winno być wykonane przez Ministra 
Transportu i Marszałka, to nie nasz budżet, nie budżet Żor czy Pawłowic? Tym się nie 
martwmy, próbujmy tam lobbować. 
 
Anna Hetman 
Jeśli chodzi o kolej, gmina nie ma swojego udziału gdyż to nie jest zadanie gminy,                  
są dość duże środki unijne na tworzenie transportu kolejowego i o te środki się staramy.  
Jest przychylność Marszałka woj. śląskiego, mamy nadzieję, że pójdzie to w dobrym 
kierunku. Dopóki nie mamy pewnej informacji nie jesteśmy w stanie powiedzieć,                   
czy i kiedy program ruszy. 
 
Łukasz Kasza 
Na czym polegają problemy finansowe jeśli to nie my finansujemy? 
 
Anna Hetman 
Gminy mają inne priorytety i potrzeby. Obecnie jesteśmy na etapie rozmów, wszystko 
wskazuje, iż jest możliwa realizacja tego zadania.  
 
Tadeusz Sławik 
Czy pani ma przekonanie do realizacji tego zadania? 
 
Anna Hetman 
Jeśli będzie to kolej konkurencyjna dla autostrady to  jak najbardziej. 
 
 



Ryszard Rakoczy 
Na temat pięciu celów strategicznych rozmawialiśmy na posiedzeniu Komisji 
Gospodarczej i Bezrobocia, projektanci projektują całość ulicy Wyzwolenia od ulicy 
Cieszyńskiej do ulicy Ranoszka, całość prac jest podzielona na etapy, w sumie jest to 
koszt ponad 300 tysięcy zł. Niestety nie otrzymaliśmy dofinansowania z projektów trans 
granicznych Euroregionów Śląsk Cieszyński, ze względu na to, że Komitet Sterujący WST 
w Ołomuńcu wykreślił wszystkie zadania drogowe, co  nie przekreśla nas w ubieganiu się 
o inne środki, w tym środki rządowe, jeśli takie się pojawią. Nie przekreślamy środków 
trans granicznych, rozmawialiśmy już raz  z Prezydentem Petrovic, na temat możliwości 
wspólnego ubiegania się o środki. Z informacji, które uzyskaliśmy z PKP, na temat 
wiaduktu kolejowego w Mszanie, który w tym roku ma być rozebrany, skrajnia ma być 
poszerzona, więc od tamtej strony dojazd do autostrady ma być bardziej płynny.  
 
Tadeusz Sławik 
Kiedy będzie projekt i pozwolenie?  
 
Maria Pilarska 
Około półtora roku, w zależności od ilości osób, które będą się odwoływać.  
 
Ryszard Rakoczy 
Tam występują również sprawy własnościowe, wywłaszczenia.  
  
Anna Hetman 
Jesteśmy na etapie projektowania OWN, odbyły się wielokrotne rozmowy i konsultacje              
z naszymi partnerami czyli Karvina i Hawirzów, przedstawicielami Ministerstwa                          
z Warszawy i Pragi, jest przychylność ku temu, aby takie projekty powstawały. 
 
Tadeusz Sławik 
Kiedy projekt będzie gotowy? 
 
Anna Hetman 
Konkurs będzie ogłoszony około września, do tego czasu projekt będzie gotowy.  
 
Tadeusz Sławik 
Centrum Innowacji i Biznesu w Moszczenicy? 
 
Ryszard Rakoczy 
Odbyły się pierwsze rozmowy ze Spółką Węglową odnośnie użyczenia gruntu, rozmowy 
będą dość długo trwały gdyż Spółka Węglowa dość twardo stoi na stanowisku sprzedaży 
wszystkiego,  co da się sprzedać. Kolejne rozmowy odbędą się w dniu 8 czerwca br, 
dotyczyć będą zamiany gruntów, na ten moment strony przedstawiają swoje wzajemne 
oczekiwania.  
 
Tadeusz Sławik 
Proszę o omówienie stanowiska na temat Strefy Centrum.  
 
Anna Hetman 
Konsultacje są potrzebne, po uzyskaniu pewnych informacji. Wiemy, że własność jest 
prywatna, nasze oczekiwania zostały przekazane Inwestorowi. Nasza koncepcja musi być 
zgodna z planem zagospodarowania przestrzennego, ważne jest, aby mieszkańcy się 
wypowiedzieli, będzie czas na dyskusję, jeśli będą wstępne uzgodnienia z Inwestorem. 
Mieliśmy wstępną koncepcję Inwestora, obecnie oczekujemy na kolejne spotkanie.  
 
 
 
 



Tadeusz Sławik 
Zanim Inwestor sporządzi zgodnie z planem swoją koncepcję, dobrze, aby do niego 
dotarły sugestie i oczekiwania mieszkańców- przed. Jeśli już sporządzi swoją koncepcję, 
będzie za późno, tym się tylko różnimy.  
 
Anna Hetman 
Oczekiwania, które do nas docierały, przekazaliśmy Inwestorowi, będą dalsze dyskusje        
w tym temacie.   
 
Tadeusz Sławik 
Zadanie dotyczące Urzędu Pracy, przeznaczyć mamy środki, a nie wiemy na jaki obiekt. 
Nigdy jeszcze nie głosowałem nad przeznaczeniem środków publicznych nie wiedząc, jaki 
to będzie obiekt. Czy jesteście państwo w stanie sprecyzować temat.  
 
Anna Hetman 
Z tego co pamiętam, państwo już głosowaliście w poprzedniej kadencji nad takimi 
uchwałami, bez precyzyjnego określenia lokalizacji. Jeśli chodzi o Powiatowy Urząd Pracy 
to od 10 lat są zmieniane lokalizacje, nie ma określonego konkretnego miejsca. Obecny 
budynek grozi katastrofą, należy wyprowadzić stamtąd pracowników. Pierwotnie była 
mowa o budynku na ul. Opolskiej, po byłym NKJO, ewentualnie szkoły na ulicy 
Wielkopolskiej.  
Patrząc na tegoroczny nabór do szkół będziemy się starali przeorganizować tak, aby 
efektywniej gospodarować środkami publicznymi. Ewentualnie przeorganizować te szkoły 
tak, aby wszyscy uczniowie zainteresowani tymi kierunkami, znaleźli dla siebie miejsce 
niekoniecznie w tym budynku. Mamy jeszcze ulicę Kaszubską, nad tym budynkiem 
wszyscy się zastanawiają, pierwotnie miał być to Dom Solidarności, nikt jednak nie 
wskazał środków na realizację i utrzymanie tej jednostki. Jest to kwestia do rozważenia, 
w tym temacie będziemy się z państwem konsultować około września, gdy będziemy 
wiedzieli jaki będzie nabór do szkół ponadgimnazjalnych.  
 
Tadeusz Sławik 
Jeśli będzie analiza demograficzna, ekonomiczna wskazująca na to, iż którejś z tych 
szkół nie ma sensu dalej prowadzić, to pewną metodę mieliśmy w mieście, że ten 
problem trzeba rozwiązać. Kolejność myślenia – najpierw informacje i przekonanie, że to 
trzeba zrobić, a potem informacja, że przekazujemy informacje budżetowe ewentualnie 
na ten budynek, na to zwracam uwagę. Wskazuje na metodologię, w mojej ocenie 
niewłaściwą. 
Czy jest pani przekonana, ze jest zasadne skoncentrowanie się na Edukacji, 
przeznaczenie dodatkowych ok. 15-17 mln, na edukację w tych zmianach budżetu, de 
facto ta dziedzina zostaje najbardziej dowartościowana, inne dziedziny nie, raczej są 
środki przesuwane, o czym wiedzieliśmy, że będziemy przesuwać.  
 
Anna Hetman 
Jeśli chodzi o środki na termomodernizację szkół wydałabym zupełnie inaczej.                     
To państwo podejmowaliście tę decyzję, to w ubiegłej kadencji tak zostało zaplanowane. 
Pan Prezydent jeździł, konsultował, w Subregionie, ustalał, na co te środki powinny być 
przeznaczone. Ja uważam, że te środki winny być inaczej podzielone, niestety obecnie 
mamy ręce związane. Jest umowa partnerska wśród gmin i miast w Subregionie, że jeśli 
się na coś umawiamy, to te środki albo bierzemy, albo oddajemy. Myśleliśmy o zamianie, 
między gminami, jednak nikt nie chce się zamienić. Teraz możemy się zastanawiać, albo 
pozyskujemy środki, albo nie bierzemy i skupiamy się nad innymi projektami 
konkursowymi, które będą się pojawiały w trakcie całego okresu do 2020 roku. Na chwilę 
obecną nie znamy żadnych harmonogramów, więc tych zadań nie wykreślamy, one 
pozostają. Można te zadania wykreślić, jednak jest to kwestia dyskusji z państwem, 
państwo ustalaliście budżet i sposób pozyskania środków na te zadania.  
Zmiany zachodzą, jeśli chodzi o przesunięcie środków na kolejne lata od 2015 -2020. 



 
Szymon Klimczak 
Zespół Szkół nr 5, czy Szkoła Podstawowa nr 17 to zadania nowe? 
 
Anna Hetman 
Mówimy o puli środków na termomodernizację budynków oświatowych. Cały czas zostaje 
ta sama kwota i to samo zadanie w Subregionie, takie były ustalenia. Kwestia jest tego 
typu, że wstępnie były podane szkoły, które miały być brane pod uwagę do 
termomodernizacji, jest kwestia która szkoła będzie szybciej wykonana, jest to 
uzależnione od posiadania projektu.  
 
Łukasz Kasza 
Uważam, że patrzymy na to zbyt wąsko. Chodzi o to, że jeśli to ma być zasadnicza 
zmiana budżetu wynikająca z naszego zadłużenia i złej sytuacji finansowej miasta,                
to i tak te wydatki są bardzo duże, przy tym pomijamy sferę gospodarki, umyka pięć 
projektów strategicznych. Nie uzyskałem tutaj rzeczywistej co do kolei, czy to jest 
kwestia finansowa czy kwestia braku czyjejś woli… 
 
Anna Hetman 
Kwestii finansowej nie ma przy kolei… 
 
Łukasz Kasza 
Przecież pan Zastępca powiedział, że inne gminy są w trudnych sytuacjach 
budżetowych…. 
 
Anna Hetman 
Być może w innym kontekście.  
 
Alina Chojecka  
Powiatowy Urząd Pracy – pamiętamy, że to zadanie było wpisane od wielu lat, informacja 
była taka, że należy modernizować, dzisiaj po raz pierwszy usłyszałam informację, że 
Powiatowy Urząd Pracy ma takie warunki, że musi być w trybie pilnym przeniesiony do 
innych pomieszczeń.  Na ten moment nie mamy danych demograficznych dotyczących 
naboru do Zespołu Szkół Handlowych, więc trudno wskazać lokalizację.  
Czy my mamy głosować nad projektem budżetu z grudnia? Pani Prezydent proponuje 
korektę tego budżetu, pewne rzeczy są „posprzątane”. Tak było, zaakceptowaliśmy te 
projekty, które pan Prezydent wywalczył, jeśli te projekty zostały przeznaczone na 
termomodernizację to bardzo dobrze. Np. Borynia, tam przedszkole chyba trzeba byłoby 
zamknąć. Nie jest to w centrum miasta, ale dla Rady Miasta ważne są wszystkie dzielnice 
naszego miasta. Czy Rada Miasta jest za tym, aby sięgać po środki unijne czy nie? Jeżeli 
przegłosujemy ten projekt uchwały, wolałabym głosować, a nie robić korekty, lecz 
rzeczywistość finansowa na koniec grudnia była zupełnie inna niż wtedy, kiedy 
składaliśmy wnioski do budżetu miasta do końca lipca, kiedy rozmawialiśmy na 
posiedzeniach Komisji. Uchwaliliśmy budżet w tym kształcie, a dzisiaj jeżeli chcemy 
sięgnąć po te środki, a nie sięgniemy, to powiemy, że pani Prezydent nie jest 
gospodarzem tego miasta, bo chce wszystkie pieniądze z budżetu miasta 
rozdysponować, a tam, jak nam dają to nie sięgamy po nie. Uważam, że nie mamy 
innego wyjścia, jeśli myślimy o rozwoju miasta. Jeśli jesteśmy za tym, aby uzyskać te 
pieniądze, nie mamy innego wyjścia, tylko winniśmy przyjąć korektę, aby mieć te środki, 
i zabiegać o pieniądze, które w bardzo dużym procencie możemy otrzymać. A to ostatnia 
taka szansa.  
 
Anna Hetman 
Dyskutujemy nad tymi zmianami, one nie są tak ogromne, nie są wprowadzone są żadne 
nowe zadania, środki pozostają w takiej wysokości, jakie zostały zaplanowane przez 



poprzednią Radę, występuje kwestia przesunięcia w czasie, dostosowując do 
ewentualnego harmonogramu ogłoszonych konkursów.  
 
Tadeusz Sławik 
Ja to widzę inaczej, są wpisane nowe zadania, środki są wyższe, niż były przewidziane 
pierwotnie, jest dużo więcej pieniędzy po 6-7 milionów na zadania. Mam pytanie 
dotyczące tych dwóch największych. Środków zewnętrznych ile możemy uzyskać na 
termomodernizację, czy jeszcze z innych tytułów możemy uzyskać na te zadania. Proszę 
o informację kwotową, procentową.  
 
Ryszard Rakoczy 
Borynia jest połączona w dwóch podgrupach głównych programów, które są                     
z Subregionu Zachodniego, czyli z efektywności energetycznej, na których mamy prawie 
19,2 mln zł oraz ze wsparcia i budowy zespołów szkolno-przedszkolnych  To są dwa 
zadania ale połączone  w jedno. Przedszkole na Boryni musi być jak najszybciej 
przeniesione. Borynia – koszt całkowity szkoła 7,5 mln zł, koszt kwalifikowany 5,7 mln 
zł, dofinansowanie 4,9 mln zł, wkład własny 2,7 mln zł. Przedszkole w Boryni kwota 
całkowita 5,3 mln zł, dofinansowanie 1,8 mln zł. Wkład własny 4 250 tys. złotych.  
 
Tadeusz Sławik 
Czy radni mają te informacje? Prosiłbym o te informacje dla radnych.  
 
Szymon Klimczak 
Większość zmian budżetowych jest w zakresie środków dla szkół, rozumiem aspekt 
termomodernizacji, jednak nie zgadzam się z takim stawianiem sprawy, że albo 
sięgniemy po środki unijne albo nie. Wiemy, że wchodzimy w nową perspektywę 
finansową 2013-2020 jeśli chodzi o środki europejskie. Nie chciałbym, aby doszło do 
takiej sytuacji, aby środki zostały wydane z przeznaczeniem dla szkół, a później braknie 
środków dla naszej partycypacji np. w budowie dróg czy inwestycji. Kluczowym 
aspektem jest temat drugiej obwodnicy, która mogłaby zachęcić do inwestowania                    
w naszym mieście. Jest również niepokojący sygnał co do klucza doboru szkół, 
rozumiem, że jest konieczność reorganizacji szkolnictwa specjalnego, inną rzeczą jest 
pojawiło się zadanie dla Zespołu Szkół nr 5, każdy z nas wie, kto jest dyrektorem tej 
szkoły. Nie jest to tylko mój głos ale także mieszkańców, którzy mi na tego typu uwagi 
wskazują. Niepokojącym sygnałem jest także przeprowadzenie zmian związanych                   
ze zmianą siedziby Powiatowego Urzędu Pracy. Brakuje mi dyskusji w tym temacie.  
 
Anna Hetman 
Państwo sobie sami zaprzeczacie. Z jednej strony oczekujecie ciągłości władzy, realizacji 
Strategii, z drugiej strony negujecie to, co zapisaliście w poprzedniej kadencji. Mówicie 
państwo, że zmieniają się zadania, proszę wskazać, które. Zespół Szkół nr 5 był 
wskazany, zanim ja tu przyszłam. 
 
Szymon Klimczak 
Wątpliwym jest funkcjonowanie Zespołu Szkół nr 8, nie wiem, jak funkcjonuje obecnie     
ta szkoła, jaka jest przyszłość dla tej placówki? 
 
Anna Hetman 
Na chwilę obecną wszędzie jest tendencja spadkowa, tam również, jednak nie jest                  
to bardzo mała szkoła.  
 
Szymon Klimczak 
Pojawia się pytanie o funkcjonowanie struktury Urzędu Miasta, pytanie o Doradców, 
mówimy o kosztach, przesunięciach finansowych. Czy pójdą za tym oszczędności 
chociażby na Doradcach, jak dla mnie, z całym szacunkiem pani Prezydent otacza się 
pani ludźmi, których jest bardzo dużo. Jak na ten okres czasu, nie można powiedzieć 



zbyt dużo o ich pracy, wątpliwym jest ich przydatność z punktu widzenia funkcjonowania 
Urzędu Miasta. Wyrażam swoje zdanie, chciałbym aby pani się do tego odniosła.  
 
Anna Hetman 
Na chwilę obecną nie będzie cięć finansowych jeśli chodzi o wydatki osobowe.  
 
Szymon Klimczak 
Jeśli chodzi o sprawę Ochotniczej Straży Pożarnej na „Górnym”, pojawiły                             
się przeciwności, co do miejsca, w którym wcześniej ta strażnica była. Jest informacja, 
że szukamy terenu, czy można powiedzieć, jakie zostaną ramy temu nadane? 
Czy obecny budżet uwzględnia środki na ten cel? 
 
Dariusz Holesz 
Środki zostały przesunięte na rok 2020.  Wszystkie zadania inwestycyjne wskazane              
są w WPF, w załączniku nr 2, na poszczególne lata i wskazane są kwoty. Zmiany                     
i przeniesienia zostały opisane w załączniku nr 3, dość szeroko opisane, łącznie                        
z zakresem rzeczowym.  
 
Maria Olszok 
Środki przeniesiono na rok 2020, w tym roku posiadamy pewne środki, rozmawiamy               
z panami ze Straży, sprawdzamy Plan Zagospodarowania, gdzie nam pozwoli znaleźć 
nieruchomość gruntową aby wskazać, na której działce można realizować zadanie, bądź 
kupić grunt. Środki, które posiadamy na ten rok, przeznaczyć można ewentualnie                 
na wykupienie działki lub projektowanie na tym terenie lecz nie za takie pieniądze.  
 
Alina Chojecka 
Pytanie do radnego Szymona Klimczaka, zadanie było wskazane od 2006 roku                    
do realizacji, jak pan uważa, ile razy można było wybudować? 
 
Szymon Klimczak 
Jeśli chodzi o sam aspekt budowy to może w 2 - 3 miesiące? Ciężko mi to ocenić. 
Jesteśmy jednak co do jednego zgodni, szkoda że to tak długo trwa.  
 
Alina Chojecka 
Pragnę wrócić do sprawy zadań finansowanych ze środków unijnych. Przewodniczący 
wspomniał, że wolałby, aby te środki były przeznaczone po trochę na różne zadania. Jest 
to tak, jak dotacja celowa. Jeśli środki są przeznaczone na konkretne zadanie, nie ma 
tutaj możliwości przeznaczenia ich na inny cel. Tak zostały zaplanowane, zaakceptowane 
przez Radę Miasta. Gdyby była taka możliwość, zabiegałabym o to, aby Zespół Szkół 
Mistrzostwa Sportowego otrzymał tę termomodernizację, byłaby to wizytówka naszego 
miasta, ale nie można tego zrobić, z uwagi na to, że są szkoły, które wcześniej miały 
przygotowane projekty.  
 
Szymon Klimczak 
W mojej ocenie większość środków zostaje przeznaczona dla szkół. Szkoły są bardzo 
ważnym elementem, od tego się wiele zaczyna. Jednak jeśli w tym mieście nie będzie 
płacy i pracy, może okazać się, że gdy będzie mniej dzieci, te szkoły będą świecić 
pustkami.  
 
Tadeusz Sławik 
Chciałbym uzyskać informację na temat wkładu własnego w kolejnych latach. Proszę               
o prognozowane informacje, ile możemy mieć pieniędzy w roku 2016 i 2017 aby dołożyć 
do tych konkursów.  
 
 
 



Anna Hetman 
Nie powinniśmy się sztywno zamykać w myśleniu, że jeśli zostało ustalone 17 mln. na 
termomodernizacje szkół, to nie są to środki do „ruszenia”, myślę o wkładzie własnym. 
Zawsze jest taka możliwość, aby zrezygnować z termomodernizacji, a przeznaczyć środki 
na inny projekt, jeśli on się pojawi,  np. Centrum Innowacji, a będzie tam możliwość 
utworzenia miejsc pracy. Obecnie jednak nie znamy harmonogramu, nie wiemy kiedy, 
jaki priorytet będzie ogłoszony.  
 
Tadeusz Sławik 
Jakie kwoty możemy mieć w budżetach 2016-2017, które możemy dołożyć? 
 
Dariusz Holesz 
W tych latach będziemy decydować o środkach, które będą wydawane w latach 2019-
2020-2021. Dziś podejmowane decyzje dotyczą wydatków podejmowanych w latach 
2016-2017-2018, mogą także przesunąć się o co najmniej rok. Największym problemem 
będzie budżet przyszłego roku dla naszej gminy, bardzo ciężko będzie uzyskać wskaźnik 
z art. 243 ustawy o finansach publicznych. Nie wykonanie budżetu roku poprzedniego, 
będzie nie wykonanie budżetu bieżącego, grozi to programem naprawczym               
lub ustaleniem budżetu przez RIO. Jest to automatyczne wycięcie zadań inwestycyjnych, 
dlaczego teraz ta zmiana jest, aby już była pokazana w budżecie, aby te zadania były                
w WPF i były rozpoczęte. Wszystko zależy od tego, jak będzie rozliczony rok 2015.  
 
Tadeusz Sławik 
Proszę o przekazanie informacji pisemnej na temat tego, co pan Prezydent Rakoczy 
przekazywał. Jestem coraz bardziej przekonany, że winniśmy wystąpić do Skarbu 
Państwa z pozwem, o zwrot środków, gdyż to nie jest przez nas zawinione, a my tego 
skutki ponosimy.  
 
Dariusz Holesz 
Planuje się złożenie projektu uchwały kierowany do Rzecznika Praw Obywatelskich 
odnośnie nierównego traktowania podmiotów organów podatku. Chcemy wskazać,                  
iż zostaliśmy inaczej potraktowani jako organ podatkowy. Sąd skupił się na dobru 
podatnika, nie patrząc na dobro organu podatkowego. Jest to jedyna możliwość 
ingerencji sądzenia się ze Skarbem Państwa. 
 
Łukasz Kasza 
Co Rzecznik może z tym zrobić? Może lepszym kierunkiem byłby Sąd Europejski? 
 
Głosowanie radnych: 
 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, 

 
Komisja zaopiniowała negatywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 

przyjęto głosami: za –1, przeciw –3, wstrzymujących się –1. 
 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój    
na 2015 rok,  

 
Komisja  nie  zajęła  stanowiska  w  sprawie  projektu  uchwały.  Głosowanie 
radnych:  za –1, przeciw –1, wstrzymujących się –3. 
 

 
 
 
 



•  Projekt uchwały w sprawie zasad bezprzetargowej sprzedaży gminnych lokali 
mieszkalnych ich najemcom, określenia warunków udzielania bonifikat                       
i wysokości stawek procentowych od ceny sprzedaży,     

 
Projekt uchwały omówiła pani Joanna Cisek- Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej              
i Mieszkaniowej.  

 
Tadeusz Sławik  
Temat jest zasadny, aby skończyć z bonifikatami sprzedawania mieszkań za niewielkie 
kwoty. Jestem zdania, aby od roku 2016 zaprzestać sprzedawania mieszkań z bonifikatą. 
Oceniam, iż był to bardzo zły kierunek, który wpłynął na zmniejszenie zasobów.  
 
Szymon Klimczak 
Z czego wynika 30% bonifikata? 
 
Joanna Cisek 
Wynika z uchwalonego Wieloletniego Programu  Gospodarowania Mieszkaniowym 
Zasobem Gminy.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 

przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 

 
• Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Miejskiego Ośrodka Kultury w Jastrzębiu-Zdroju za rok 2014, 
 
Projekt uchwały omówił Janusz Jurczak- dyrektor Miejskiego Ośrodka Kultury.  

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 

przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
 

• Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 
Miejskiej Biblioteki Publicznej za 2014r., 

 
Projekt uchwały omówiła Maria Kucharska – dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej                        
w Jastrzębiu-Zdroju.  

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 

 
• Projekt uchwały w sprawie zarządzenia poboru opłaty skarbowej w drodze inkasa, 

wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso                   
oraz określenia terminów płatności, 

 
Projekt uchwały omówił Skarbnik Miasta Dariusz Holesz.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 

przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
 
 
Ad.5. 
Wolne głosy i wnioski. 
 
Nie wniesiono. 
 
 
 



Ad.6. 
Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 21 kwietnia 2015r. 
 
Protokół przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –1. 
 

 
Ad.7. 
Zakończenie posiedzenia.  
 
Przewodniczący Komisji Szymon Klimczak podziękował zebranym za przybycie               
i zakończył obrady komisji.  
 
 
 
 

Protokołowała     
 Agnieszka Bąk 

 Przewodniczący  
Komisji Skarbu 
 

  Szymon Klimczak  


